
Rozhovor s poslankyňou

Dávky, obedy, aj byty                                   
Rozprávali sme sa s  predsedníčkou Komisie 
pre vecii sociálne, zdravotné a bytové MZ BA-
-Lamač Annou Markovou.

Ktorým hlavným oblastiam 
sa venuje vaša komisia 
v tomto roku, aké sú jej prio
rity?
Naša komisia zasadá v pra-
videlných mesačných inter-
valoch, spravidla vždy pred 
nadchádzajúcim zasadnutím 
MZ. Zaoberá sa hlavne prob-
lémami občanov MČ Lamač, ktoré sa ich bez-
prostredne dotýkajú a sami si z rôznych dôvodov 
nevedia alebo ani nemôžu pomôcť. Ide väčšinou 
o rodiny s nezaopatrenými a  viacdetnými ško-
lopovinnými deťmi, o sociálne odkázané osoby, 
starších občanov, ktorí sú ovdovelí alebo osamelí 
aj z iného dôvodu a nezvládajú svoju ťažkú život-
nú situáciu. Preto naša MČ prijala ešte v r. 2007 
VZN č. 1/2007, ktoré rieši možnosť vyplatenia fi-
nančnej pomoci, tzv. jednorazovej sociálnej dáv-
ky, ktorá však nie je automaticky nárokovateľná. 
Je to však pomoc na nevyhnutné ošatenie, obuv, 
lieky, nevyhnutné školské pomôcky atď. Všet-
ky svoje potreby treba uviesť v  žiadosti, avšak 
je nutné zdokladovať svoje príjmy ako i výdav-
ky. V komisii sa prihliada k  počtu vychovaných 
detí, ktoré by si mali plniť záväzky voči nim, no 
nie vždy sú vzťahy detí a rodičov ideálne. V MČ 
je tiež zriadená od r. 2010 opatrovateľská služba, 
ktorá rieši nevyhnutné životné situácie pre vyššie 
spomenuté staršie skupiny občanov. Je to plate-
ná služba za úkony, napr. donáška obedov, naj-
nutnejšia hygiena, prípadne iné. Tu sa prihliada 
k potrebám podľa stupňa zdravotnej odkázanos-
ti posudkovým lekárom. Naši starší obyvatelia 
majú možnosť sa stravovať v 3 jedálňach – v ZŠ 
na Malokarpatskom nám., v Penzióne Na barine 
č. 5 a v zariadení Slovak Telecom na Borinskej ul. 

Riešite však aj bytovú otázku Lamačanov, ktorí 
s ňou majú problém....
Ďalšie VZN č. 1/2006 zo dňa 30. 3. 2006 o nájme 
bytov vo vlastníctve hl. m. Bratislava, ktoré sú 
zverené do správy MČ BA-Lamač ako tzv. „obec-
ných bytov“ je vodidlom komisie pre posudzo-
vanie žiadateľov, teda obyvateľov s  trvalým po-
bytom v  MČ Lamač. Svoje žiadosti o  pridelenie 
obecného bytu treba každoročne aktualizovať 
do 30. apríla v  príslušnom roku. T.  č. máme 15 
uchádzačov – čakateľov, ktorých nebudeme 
môcť, samozrejme, všetkých uspokojiť. Ako 
rodáčka z Lamača väčšinu občanov zo spomí-
naných rodín poznám, ale pomôcť môžem len 
v rámci toho, čo je prijaté MZ a čo dovoľujú zá-
kony. Všetko sa však odvíja od financií, daní, atď. 
v našej mestskej časti. Verím, že aspoň niektorým 
rodinám pomôžeme.

kl
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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 7. 6. a miestneho zastupiteľstva 21. 6. 2012.

Tesne pred druhou hodinou sa na Malokarpat-
skom námestí deň pred prvým májom zišla 
partia vyslúžilých vojakov Lamača, aby pripra-
vili vyše 25-metrový máj. Neskôr im pomohli aj 
deti z lamačskej ZŠ a máj pekne ozdobili. Tes-
ne po 15. hodine sa už týčil nad Malokarpat-
ským námestím. Žiaľ, niekto, kto si ich robotu 
neváži, v noci „máju“ podrezal, a tak ju museli 
ráno osadzovať nanovo. Našťastie, včas na to 
prišli a nikomu sa nič nestalo.

Oslavy 1. mája boli naplánované na voľný uto-
rok a počasie im naozaj prialo, až priveľmi. Ho-
rúci až tropický deň vítal Lamačanov. Už okolo 
16. hodiny sa na námestí schádzali ľudia, ktorí 
si prišli pozrieť zaujímavý program a pochutnať 
na prvomájovom guláši. A všetci boli vďační za 
lavičky, ako aj stoličky v chládku pod stromami. 
Prítomných hostí všetkých vekových kategórií 
pozdravil a privítal starosta našej mestskej časti 
Peter Šramko a poďakoval vyslúžilcom za po-
stavenie mája i jeho opravu na druhý deň ráno.
Na úvod vystúpili deti z materskej školy Malo-
karpatské námestie s krátkym programom, po 
nich sa so zostavami jednotlivkýň, ale aj celé-

Letné počasie, vysoký máj, zaujímavý program                         

ho kolektívu predstavili moderné gymnastky 
z Klubu ARGO. Svoj program predviedlo aj OZ 
Tancujúce slnečnice, ktorého súčasťou bolo 
i  vystúpenie tanečného páru Júlia Hlaváčo-
vou a Filip Hazel. Na záver vystúpili s ľudovým 
pásmom deti z  2. A ZŠ Malokarpatské ná-
mestie pod vedením Márie Paulovičovej.
Podvečer začala vyhrávať ľudová hudba Ne-
bantuj a  počas jej vystúpenia už starosta na-
kladal výborný guláš a k nemu pohár vínka za 
asistencie poslankyne Anny Markovej. Prvý 
máj ako sa patrí...

Text a foto K. Lepiešová
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Veľa ľudí so záujmom sleduje vývoj situácie 
s  multifunkčnou cyklistickou halou Na bari-
ne, na výstavbu ktorej sa zaviazala spoločnosť 
WYNN, s.r.o. a ktorá podpísala s Mestskou čas-
ťou Lamač zmluvu o nájme pozemkov 30. 10. 
2008. Odvtedy sa uskutočnila veľká antikam-
paň petičného výboru proti tejto výstavbe, ako 
aj verejné zhromaždenie v  júni 2011. Na zák-
lade právnej analýzy, ktorú nechal vypracovať 
miestny úrad v júni 2011, neboli jednoznačne 
definované kroky, ktoré môžu poslanci mest-
skej časti prijať, aby neboli poškodení oby-
vatelia Lamača vplyvom sankcií. V  lete 2011 
bolo vydané negatívne stanovisko magistrátu 
k  umiestneniu stavby v  územnoplánovacej 
informácii. Napriek uvedenému ostala zmluva 
v platnosti. 
Po dlhšej odmlke v decembri 2011 na zasad-
nutí miestneho zastupiteľstva MČ Lamač zá-
stupcovia investora prezentovali upravený 
návrh multifunkčnej cyklistickej haly Na bari-
ne. Jeho vizualizáciu môžete vidieť na jednot-
livých obrázkoch.
Nakoľko si poslanci chceli byť istí a  skutočne 
dobre premyslieť všetky možnosti a  návrh 
nechať prerokovať v komisiách aj za účasti ve-
rejnosti, bolo zvolané stretnutie všetkých ko-
misií, kde im zástupcovia investora a architekti 
prezentovali nový návrh. Aj na tomto stretnutí 
padlo niekoľko racionálnych návrhov, ktoré by 
mali byť zapracované a dovysvetľované.
Stavebná komisia sa novou štúdiou zaoberala 
ešte samostatne na niekoľkých stretnutiach, 
pripomienky museli byť zapracované archi-
tektmi, prípadne dovysvetľované statikmi a 
dopravnými inžiniermi investora.
Stavebná komisia sa uzniesla iba na tom, že 

daný návrh je lepší ako bol pôvodný návrh, ale 
samozrejme, že si vie predstaviť aj vhodnejšie 
stavby na danom území. Samozrejme, požia-
davkou stavebnej komisie je, aby všetky ďalšie 
podrobnejšie rozpracovania návrhu projektu 
boli členom komisie dané k  dispozícii na vy-
jadrenie.
Poslanci, ale aj členovia petičného výboru 
mali k dispozícii územnoplánovaciu informá-
ciu, že daná stavba je už v súlade s územným 
plánom, s výnimkou 2 hlavných pripomienok 
ako je prepočítanie zelene, pretože športový 
areál futbalového klubu tam nesmie byť za-
počítaný, a veľká energetická náročnosť stav-
by.
Odporúčania na spracovanie dokumentov pre 
územné rozhodnutie stavby boli nasledovné:
• riešenie dopravného napojenia,
• riešenie peších ťahov,
• riešenie statickej dopravy,
• nevyhnutné stavebné úpravy prístupových 

komunikácií riešiť ako súčasť stavby.
Dňa 19. 4. 2012 sa uskutočnilo mimoriadne 
zasadnutie zastupiteľstva za účasti verejnosti 
a investora reprezentovaného Milanom Ja-
kubovičom, Antonom Tkáčom ako garantom 
projektu, a  zástupcami architektonickej firmy 
ktorá projekt navrhovala. 
Diskusia medzi poslancami a verejnosťou bola 
veľmi emotívna, ale taktiež z nej vyplynuli zá-
very, ktoré boli prijaté ako záväzné uznesenie 
zastupiteľstva.
Zástupcovia spoločnosti WYNN, s.r.o. sa sna-
žili zodpovedať otázky obyvateľov Lamača 
prevažne z  Bakošovej ulice, ale aj poslancov. 
Architekti prezentovali a  taktiež trpezlivo od-
povedali na položené otázky.

Na začiatku rokovania starosta P. Šramko vy-
jadril názor, že uvedená zmluva je v súčasnosti 
platná a že nemáme k dispozícii žiadnu práv-
nu analýzu, ktorá by nám umožňovala vypo-
vedať platnú zmluvu, bez následkov vyplýva-
júcich zo zmluvných pokút. Stavebná komisia 
si vyžiadala preskúmať zmluvu a vypracovanie 
právnej analyzy súčasného stavu a všetkých 
prípadných právnych vyústení a predložiť ich 
na najbližšie zasadnutie MZ.
Podľa toho sa aj nieslo ďalšie rokovanie. Preto 
sa poslanci snažili maximálne vyťažiť zo vznik-
nutej situácie v prospech Lamačanov. 
Zaznievali negatívne stanoviská a rôzne požia-
davky ako: 
• nesúhlasné stanovisko k zmene architekto-

nickej štúdie z pôvodnej na novú, 
• preukázanie garancie financovania výstavby, 
• možnosť bezplatného využívania ubytova-

cích kapacít ako pre potreby MČ Lamač, tak 
aj pre školu, 

• garancia postupu výstavby od športovej 
haly cez budovu až po parkoviská pre oby-
vateľov ulice Na barine, pričom ako prvé 
musia byť skolaudované parkoviská, 

• garancia, že nebudú vyrubované stromy pri 
budovaní parkovacích miest pri potoku, 

• prvým krokom výstavby má byť vybudova-
nie prístupovej cesty (v projekte je označe-
ná fialovou farbou) na využívanie dopravnej 
obsluhy ako počas stavby, tak aj pri jej pre-
vádzke. 

Po vyhodnotení všetkých pripomienok sa po-
slanci uzniesli na konkrétnych požiadavkách, po 
splnení ktorých je možné uznať nový predkla-
daný návrh štúdie ako novú prílohu k zmluve.
Všetky návrhy poslanci jednomyseľne prijali. 
Návrh výmeny prílohy po zapracovaní pripo-
mienok do dodatku zmluvy schválili 6 poslan-
ci a dvaja sa zdržali. Presné hlasovanie jednot-
livých poslancov si môžete nájsť na webovej 
stránke MČ Lamač v uznesení z mimoriadne-
ho zasadnutia zastupiteľstva.
Motiváciou poslancov na  prijatie uvedeného 
návrhu bol prínos športovej haly ako priesto-
ru pre aktívne športové vyžitie detí a mládeže 
v  Lamači, a  tým napomôcť k  prevencii proti 
drogovej, televíznej,  počítačovej, prípadne 
inej závislosti.
Veľmi bol vyzdvihovaný benefit plavárne, 
ktorá má byť vybudovaná podľa nového ná-
vrhu štúdie ako súčasť športovej haly. Tak-
tiež nesmieme zabudnúť na zmluvný benefit 
166 tisíc eur na revitalizáciu školského dvora, 
vybudovanie nových 30 parkovacích miest 
vyhradených pre obyvateľov Barín. Ďalšou 
výhodou je 20 % zľava pre obyvateľov Lamača 
pri využívaní všetkých športových zariadení 
multifunkčnej športovej haly Na barine a be-
nefit voľných hodín pre MČ Lamač v hodnote 
viac ako 37 tisíc EUR za každý rok prevádzky. 
A  taktiež v  súčasnosti už poskytnutý benefit 
6  650  eur na revitalizáciu úseku lamačského 
potoka toku Lamačský potok.
Pevne verím, že za 30 mesiacov sa stretneme 
pri otváraní športovej haly a  budeme si spo-
ločne užívať všetky výhody, ktoré vyplývajú zo 
zmluvy a že naše deti budú mať možnosť ešte 
viac športovať a objavovať nové možnosti pre 
svoje sebarozvíjanie a uplatnenie.

Gabriela Bizoňová,
poslankyňa MZ

Multifunkčná cyklistická hala Na barine                                           
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Napriek niektorým pozitívnym postojom do-
volím si upozorniť na určité fakty a rozpory 
medzi zmluvou a  schváleným uznesením. 
Proces schvaľovania návrhu na uzatvorenie 
nájomnej zmluvy so spoločnosťou WYNN s.r.o. 
v októbri 2008 prebiehal takto: 
– návrh na uzatvorenie zmluvy pri hlasovaní 

30. 10. 2008 v MZ neprešiel
– následne dala vtedajšia starostka hlasovať 

o tom, či MZ chce rokovať ďalej so spoloč-
nosťou WYNN, s.r.o. 

– po tomto hlasovaní dala starostka hla-
sovať o  zrušení uznesenia, ktorým nebol 
schválený návrh na uzatvorenie zmluvy 

– po odhlasovaní zrušenia uznesenia dala sta-
rostka hlasovať o návrhu uznesenia s pripo-
mienkami ešte raz. Po druhýkrát bol návrh 
na uzatvorenie zmluvy deviatimi hlasmi 
(z 13) schválený.

Zmluva podpísaná vo februári 2009 je však 
v  rozpore so schváleným Uznesením č. 
138/2008/V – nie sú v nej zapracované pripo-
mienky schválené Miestnym zastupiteľstvom: 
v zmluve malo byť zmenené  z „cca 200 m“ na 
„strednej dĺžky 200 m“ a nie je to zmenené – 

to znamená, že dráha môže byť podľa potreby 
investora či cyklistického zväzu aj dlhšia. Ďalej: 
príspevok na revitalizáciu ihriska pri ZŠ má byť 
poskytnutý najneskôr do získania právo-
platného stavebného povolenia (v  zmluve 
je uvedené – poskytnúť príspevok najneskôr 
do jedného roka odo dňa právoplatnosti 
stavebného povolenia na stavbu).
Pozemok je prenajatý spoločnosti WYNN, s.r.o. 
do 31. 12. 2065 za 1 €/rok za pozemok (ide 
o 9 786 m²), s možnosťou predĺženia o 20 ro-
kov, a to aj päťkrát. Ak investor nedá Lamaču 
benefit, ku ktorému sa v zmluve zaviazal – prí-
spevok na revitalizáciu ihriska pri ZŠ v  sume 
166  500 eur, bude „trestaný“ pokutou 
o 100 000 eur nižšou.  
Mohutné verejné zhromaždenie za účasti sta-
rostu P. Šramka a primátora M. Ftáčnika v júni 
2011 túto stavbu jednoznačne odmietlo. Pri-
čom sa zúčastnili na ňom a petíciu proti tejto 
stavbe podpísali občania zo všetkých častí La-
mača, nielen z bezprostredne dotknutej Bako-
šovej ulice a ulice Na barine.

Uznesenia z MMZ 19. 4. 2012                   
Uznesenie č. 54/2012/VI k architektonickej 
štúdii „Multifunkčná športová hala Bratisla-
va Lamač, revízia 3-04/2012“ na ulici Na ba-
rine. MZ Ba-Lamač A. žiada investora WYNN 
s. r. o. o písomné predloženie finančných 
záruk financovania výstavby Multifunkčnej 
športovej haly, B. žiada investora zabezpečiť 
etapovitosť výstavby Multifunkčnej športovej 
haly: 1. prístupová cesta, 2. športová hala, 3. 
prevádzková budova a  v  kolaudácii ako prvé 
30 parkovacích miest pre obyvateľov Lamača, 
C. žiada zverejniť aktuálnu verziu na interne-
te a  v  Lamačanovi a  dať občanom možnosť 
vyjadriť sa k zámeru výstavby s uvedením be-
nefitov, D. žiada zapracovať poskytnutie uby-
tovacích kapacít aj pre potreby mestskej časti 
Bratislava-Lamač, E. schvaľuje architektonic-
kú štúdiu „Multifunkčná športová hala Bra-
tislava-Lamač, revízia 3-04/2012“ na ulici Na 
barine, ktorá bude neoddeliteľnou súčasťou 
nájomnej zmluvy zo dňa 20. 2. 2009 uzatvore-
nej medzi MČ Bratislava Lamač a WYNN s. r. o. 
– s pripomienkami, F. ukladá spracovať návrh 
dodatku k nájomnej zmluve zo dňa 20. 2. 2009 
medzi MČ Bratislava Lamač a WYNN s. r. o. so 
zapracovaním zmeny architektonickej štúdie, 
benefitov a  ostatných pripomienok miestne-
ho zastupiteľstva do 30. 9. 2012 a G. volí p. Ing. 
R. Kudláča za člena komisie výstavby, územné-
ho rozvoja a regionálnej politiky.

Cyklistický štadión po novom     
Na mimoriadnom rokovaní miestneho zastu-
piteľstva 19. 4. 2012 bol jediný bod programu: 
Návrh novej architektonickej štúdie cyklistic-
kého štadióna. Po niekoľkohodinovej diskusii, 
niekedy emotívnej a často aj mimo predmetu 
rokovania, poslanci 6 hlasmi schválili novú štú-
diu, ktorá prináša okrem zníženia haly z 13 na 
7 metrov aj zelenú strechu s tenisovými kurta-
mi, fitnes, welnes a nový 25-metrový plavec-
ký bazén, ktorý v rámci benefitov bude slúžiť 
všetkým Lamačanom. O projekte výstavby 
haly sa rozhodlo pritom v minulom období 
v roku 2008. Teraz išlo o to, aby sme pôvodný 
koncept haly nahradili novým, modernejším 
a pre obyvateľov aj prijateľnejším riešením. 
Inak bude riešený aj prístup k hale, ktorý bude 
okolo futbalového štadióna a zvýši sa aj počet 
parkovacích miest pre obyvateľov Lamača. Na 
návrh nášho poslaneckého klubu bol zvolený 
do komisie výstavby niekdajší člen petičné-
ho výboru Roman Kudláč, ktorý bude môcť 
tak priamo formulovať pripomienky v rámci 
ďalšieho konania ako člen stavebnej komisie. 
Samozrejme, všetky relevantné pripomienky 
vedúce k zlepšeniu projektu v rámci územné-
ho a stavebného konania každého občana sú 
vítané. Sme preto radi, že sme našimi hlasmi 
mohli prispieť k výraznému zlepšeniu projektu 
cyklistickej haly.

Marta Janyšková, Radoslav Olekšák, 
Anna Marková, Pavol Čech – poslanci MZ

Fakty o multifunkčnej športovej hale v Lamači                            
Ani najnovšia, do zeme polozapustená verzia 
multifunkčnej športovej haly, problém zá-
sadne nerieši. Vo vnútornom bloku bytových 
domov a v kontakte s Domovom seniorov by 
mala    svojou rozlohou a  dopravnými a  pre-
vádzkovými nárokmi rovnaké neeliminova-
teľné stresujúce dôsledky (prevádzka haly 
možno aj 16 hodín denne, hluk z prístupových 
komunikácií, ale aj vlastnej činnosti MŠH, ná-
rast emisií z  dopravy, 150 parkovacích miest, 
zásah do biokoridoru lamačského potoka...). 
Stavba je nad možnosti pozemku a  vysoko 
nad potreby obyvateľov Lamača.
Podľa odborníkov je táto verzia tak finančne 
náročná, že sú tu reálne obavy, že projekt ne-
bude dostavaný alebo aspoň nie v predloženej 
verzii. Investor doteraz nevydokladoval finanč-
né krytie stavby, aby bolo jednoznačné, že to, 
čo dnes predkladá, aj skutočne postaví. Z toh-
to dôvodu sme na mimoriadnom zasadnutí MZ 
schválili pripomienku, aby investor predložil fi-
nančné záruky financovania stavby MŠH. K po-
chybnostiam určite prispieva aj obsah a forma 
vystupovania zástupcov investora (viď video-
záznam www.tvba.sk/tv-relacie/mz-lamac/), 

ako aj informácie o spoločnosti WYNN, s.r.o, na 
ktoré sme boli upozornení – a síce, že WYNN, 
s.r.o. si neplní povinnosti v  zmysle Zákona 
530/2003 Z.z. o obchodnom registri. 
Ostáva mi dúfať, že všetci poslanci, predchá-
dzajúce i  súčasné vedenie miestneho úradu 
majú s  Lamačanmi a  Lamačom len dobré 
úmysly. Verím, že pochybnosti sa nenaplnia 
a ak by sa náhodou mali, že budeme môcť od 
zmluvy včas odstúpiť.
Pozývam vás teda, milí Lamačania, zapojte sa 
ešte do tohto projektu. Pozrite si celé zasadnu-
tie zastupiteľstva na spomenutej internetovej 
stránke. Vyjadrite sa, prosím, k tomuto projek-
tu napr. e-mailom na starosta@lamac.sk. Ve-
rím, že Lamač ostane tou oázou ticha a pokoja 
v hlavnom meste, akou bol doteraz. Verím, že 
naša mestská časť sa bude rozvíjať v  súlade 
s územným plánom Hlavného mesta SR, ako aj 
v súlade s predstavami Lamačanov.

Renáta Ocilková
poslankyňa MZ BA Lamač  
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Starosta opäť ocenil učiteľky      
Pri príležitosti Dňa učiteľov primátor Bratisla-
vy Milan Ftáčnik ocenil Mgr. Máriu Paulovi-
čovú, učiteľku anglického jazyka a  1. stupňa 
ZŠ. O deň neskôr, 29. marca, sa zišiel učiteľský 
zbor Základnej školy Malokarpatské námestie 

v reštaurácii T-Com, aby spoločne oslávili ten-
to svoj sviatok. Prítomných privítala riaditeľka 
školy Alena Petáková spolu so zástupkyňou 
a poslankyňou MZ Máriou Imrichovou. Neskôr 
sa k nim pridal aj starosta Lamača Peter Šram-
ko, ktorý v prvom rade vyzdvihol ich veľmi zá-
služnú prácu s našimi deťmi, spomenul prího-
du zo svojich školských čias a následne ocenil 
za dlhoročnú pedagogickú prácu dve bývalé 
učiteľky tejto ZŠ – Mgr. Margitu Medúzovú 
a Katarínu Holečkovú, ktorá sa ešte po rokoch 
na dôchodku vrátila do školy vypomôcť v škol-
skom klube. Obe dostali okrem pamätnej pla-
kety aj krásnu kyticu.

kl

Šašo Šo sa driapal na Kockohrad   

Divadelné predstavenie bratislavského di-
vadla Gašparko zavítalo v  nedeľu, 15. apríla, 
aj k nám, do Lamača, so zaujímavou rozpráv-
kou. Šašo Šo sa snažil dostať na Kockohrad, len 
mu deti museli pomáhať hádzať kockou a ces-
tou zdolávať jednotlivé úlohy, aby sa postup-
ne na ten hrad aj dostal. A veru pomocníkov 

bolo neúrekom, plnili jednotlivé úlohy. Šašo sa 
zabudol smiať, a preto sa musel dostať až na 
vrchol hradu, aby sa mu opäť smiech vrátil. Na-
pokon sa mu to s pomocou detí podarilo. Na 
záver divadielka sa opäť „lamačské šťastíčko“ 
usmialo na piatich výhercov tomboly.

kl

Vydarená púť do Talianska           
V  apríli sa 57 občanov Lamača a  okolitých 
obcí zúčastnilo na pútnickom zájazde do As-
sisi, Cascie, Ríma, Nettuna a Padovy, aby sa 
v  tichosti a  modlitbách zamýšľali nad činmi 
svätcov pôsobiacich na týchto miestach a ich 
posolstve a odkaze pre nás.
Zájazd prispel k  lepšiemu poznaniu sa spo-
luobčanov, ktorí spolu trávili každý deň veľa 
hodín a vytvorili milú, priateľskú skupinu všet-

kých vekových kategórií. Okrem pamiatok sa 
mohli poprechádzať po brehu Tyrrhenského 
mora, ochutnať pravú taliansku pizzu a zmrz-
linu, zažiť vrtochy talianskeho počasia.
Spokojnosť ľudí na zájazde závisí od jeho 
sprievodcu. V  tomto prípade ním bol náš la-
mačský vdp. farár Marek Krošlák. Srdečná 
vďaka za jeho trpezlivosť, organizačné a jazy-
kové schopnosti, nehovoriac o dôkladnom po-
znaní jednotlivých miest. Poďakovanie patrí aj 
kňazom vdp. Jurajovi a Marekovi a miništran-
tovi Dominikovi.

Účastníčka púte

Pozoruhodná výstava umelcov

V stredu, 18. apríla, sa otvárala v tomto roku už 
druhá výstava lamačských umelcov, tentoraz 
niesla názov Výstava ručných prác. Pripravi-
la ju kultúrna komisia MZ. Prezentovali sa  na 
nej títo vystavovatelia: výšivky a  háčkovanie 

Viktória Bičkayová, Milena Solovičová, Elena 
Gašpieriková, Jarmila Ogáriová, Elena Bielo-
vá a  Alica Kytková. Maľovanie veľkonočných 
vajíčok: Anna Marková, Miriam Liptáková-Ko-
váčová, maľovanie na sklo: Ida Matejovičová, 
výroba korálok: Anka Habovčíková, drevorez-
bárstvo: Juraj Brutenič. Darčekové predmety 
z rôznych materiálov: Kateřina Habrdová, MC 
Obláčik. Všetky vystavované exponáty boli ob-
divuhodné a jedinečné, o čom svedčia chvály 
a  výroky jednotlivých návštevníkov zapísané 
v  lamačskej kronike. Prekvapením pre mno-
hých Lamačanov boli drevorezbárske práce 
a  výrobky už nežijúceho J. Bruteniča, ktorý 

nás opustil vlani a  málokto o  ňom vedel, že 
spracovával samorasty. Na výstavu ho prihlá-
sil jeho otec, a tak sa mnohí až teraz dozvedeli 
o jeho mimoriadnom nadaní a záľube v práci 
s drevom.  Pri otváraní výstavy recitoval jeho 
otec aj báseň, ktorú zložil na počesť vzťahu 
splývania človeka s  drevom a prírodou. Veď 
drevo je jedno z najstarších materiálov, ktoré 
človek používal vo svojom každodennom ži-
vote. Aj všetci ostatní vystavovatelia dokázali, 
že Lamač by sa za svojich umelcov nemusel 
hanbiť ani na svetových výstavách. Tí, čo na 
výstave neboli, môžu ľutovať, ale môžu si ju 
pozrieť ešte na fotografiách v lamačskom kine.
Všetkým vystavovateľom ďakujeme.

Marta Janyšková,
predsedníčka KK MZ BALamač

Lamačské deti predviedli svoj talent

V rámci tradičnej akcie Dni otvorených dverí 
samosprávy sa uskutočnila na bratislavskom 
Hlavnom námestí 21. apríla prehliadka záuj-
movej činnosti detí. Našu mestskú časť Lamač 
reprezentovalo OZ Tancujúce slnečnice pod 
vedením riaditeľky OZ Jarmily Filipčíkovej. 
V  sobotu prialo všetkým aj počasie, dokonca 
slniečko sa umúdrilo, vykuklo spoza mrakov 
a  zalialo svojimi lúčmi roztancované dievča-
tá v  žlto-oranžových veselých šatách, krás-
ne upravené a vyčesané. Polka v ich podaní 
roztlieskala obecenstvo. Po nej zahrala na 
husliach Sonátu e-mol od Arcangela Corelliho 
iba 9-ročná Martinka Výbohová, žiačka Ľudo-
víta Saturyho, ktorá je veľký talent Lamača a ví-

ťazka 1. kategórie súťaže Prešporský Paganini. 
Dievčatá ukončili vystúpenie pekným tancom, 
ktorý si najviac obľúbili. Zážitok z tohto pod-
ujatia si odniesli nielen diváci, ale aj tí, ktorí 
Lamač na tejto prehliadke veľmi dôstojne re-
prezentovali. 

Marta Janyšková
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Dôchodcovia na výlete                     
Štvrtý aprílový pondelok sa uskutočnil pr-
vý tohtoročný zájazd z  cyklu zájazdov pre 
seniorov 2012, ktoré už niekoľko rokov orga-
nizuje kultúrna komisia MZ. Autobus smeroval 
do maďarského Mosonmagyaróváru, ktorý 
leží pri sútoku mošonského Dunaja a  rie-
ky Lajta, ktoré je od Bratislavy vzdialené iba 
30  km. Mesto je obľúbené vďaka termálnym 
a  liečivým kúpeľom. Minerálna voda sa veľmi 
úspešne využíva pri liečbe ochorení pohybo-
vého ústrojenstva, chronických chorôb dýcha-
cích ciest a aj ako pitná voda pri žalúdočných 
a črevných ťažkostiach. Naši seniori využili prá-
ve tieto kúpele celý deň a  ich liečebnú vodu, 

ktorá patrí medzi päť najúčinnejších v Európe. 
Počasie nám prialo a  zlatisté lúče rozdávali 
bronz. Mnohí využili rôzne masážne ponuky 
a  pochvaľovali si aj chutné špeciality maďar-
skej kuchyne. Spokojní, vykúpaní, príjemne 
unavení a opálení sa vracali domov, niektorí 
dokonca s  plnými fľašami liečivej pitnej H2O. 
Spokojnosť žiarila zo všetkých tvárí a ani jeden 
z účastníkov nezabudol ústne vyjadriť chválu 
a nadšenie zo zájazdu.

Marta Janyšková

Deň narcisov: 227,65 E                    
Trinásteho apríla sa v Základnej 
škole v  Lamači vyzbieralo 
227,65 €, ktoré budú prostred-
níctvom Slovenského Červené-
ho kríža Bratislava IV poukáza-
né Lige proti rakovine. 
Ďakujeme všetkým občanom, ktorí sa do tejto 
zbierky zapojili.

M. Imrichová

FK Lamač získal Dúbravský pohár

Kvalitne zorganizovaný prvý ročník turnaja 
mladších žiakov v halovom futbale o Pohár 
Dúbravskej televízie sa konal 17. marca v are-
áli FTVŠ UK. Spomedzi prihlásených ôsmich 
výberov z bratislavských mestských častí zís-
kali prvé miesto mladší žiaci FK Lamač v  zlo-

žení: Filip Krascsenits, Marek Fabšo, Jakub 
Nozdrovický, Samuel Šindler, Richard Šafárik, 
Richard Steindl, Andrej Kudláč, Dominik Vrba, 
Erik Záblacký, Marek Tunega, Patrik Majcher, 
Michal Wolf a Jakub Andris. Nielenže naši 
chlapci hrali veľmi kvalitne a zaslúžene vyhrali, 
získali sme aj cenu najlepšieho hráča a určite 
aj jednoznačne najlepšieho strelca turnaja 
Patrika Majchera. Celý kolektív bol aj je veľmi 
súdržný, k čomu určite prispievajú naše spo-
ločné sústredenia. Veľmi sa tomuto úspechu 
teším a  chcem sa aj touto cestou poďakovať 
rodičom, ktorí sú mi veľmi nápomocní a vedú 
svoje deti k športu.

R. Šafárik,
tréner družstva

Hilda Múdra zavítala do Iceareny
 
Chýr o  vysokej úrovni kurzov korčuľovania 
v lamačskom Korčulkove sa rozniesol už aj za 
hranice našej mestskej časti a prilákal význam-
nú osobnosť slovenského krasokorčuľovania 
Hildu Múdru. Jej zverenci v Korčulkove trénu-
jú, a to je záruka najvyššej kvality kurzov. Hilda 
Múdra priviedla k  zlatej olympijskej medaile 
slávneho Ondreja Nepelu. Za jej úspech je 
zatlieskalo mnoho Lamačanov, ale aj rodičov 
a nadšených korčuliarov nielen z Lamača, ale 
aj skoro celého Záhoria dokonca aj mnoho 
Staromešťanov!

„Máte to tu veľmi pekné, veľmi sa mi tu páčilo,“ 
pochválila lamačský “ľad“ H. Múdra.
Organizátorka a  zriaďovateľka Korčulkova 
Jana Pišteková-Šišoláková, ktorá H. Múdru do 
Lamača pozvala, vidí veľký význam v  odbor-
ných garantoch projektov a  zorganizovala aj 
krasokorčuliarske predstavenie malých prete-
károk a pretekára Marka Klepocha. Pozývanie 
slávnych osobností do Korčulkova v  Icearene 
bude pokračovať.

Bezpečnosť na ihrisku 
podporili viacerí                                     
Ihrisko na Studenohorskej ulici ožilo a  po 
obnove sa stalo príjemným a  bezpečnejším 
miestom pre menšie aj väčšie deti. Mestská 
časť Lamač sa významne podieľala na jeho 
financovaní. Zabezpečila preliezačky, bezpeč-
nostný povrch i dôležité odstránenie múrikov 
po nefunkčných pieskoviskách. Rodičia, deti aj 
školáci sa postarali o výmenu pieskoviska, ze-
leň, kresby zvieratiek na betónových stenách, 
ako aj o zvýšenie čistoty a bezpečnosti. Pod-
ložky na zem financovali rodičia v  rámci svo-
jich možností, avšak potrebných je ich oveľa 

Metro varilo v našej jedálni         
Dňa 29. marca sa uskutočnil v našej školskej je-
dálni v spolupráci s kuchárskym tímom Metra 
kulinársky kurz, ktorý bol určený pre kuchárov 
v školských jedálňach.
Metro je od septembra 2011 naším dodáva-
teľom potravinárskeho tovaru, pričom hlavný 
dôraz kladieme vždy na kvalitu dodávaných 
potravín a ich cenu.

Kuchársky tím METRO pod vedením skúsené-
ho šéfkuchára Vojtecha Artza zasvätil pracov-
níčky školskej jedálne interaktívnou formou 
do prípravy pokrmov, ktoré sme, s dodržiava-
ním našich materiálno-spotrebných noriem, 
sami vybrali z ponuky.
Varili sme: karfiolovú polievku s lososovým lia-
tym cestíčkom, pečené bravčové stehno s čer-
venou kapustou a zemiakovými strapačkami, 
ako múčnik sme vybrali tvarohové šišky s  ja-
hodovou omáčkou. Príprava obedov sa usku-
točnila v  priateľskej atmosfére, Vojtech Artz 
ochotne odpovedal na všetky naňho kladené 
odborné otázky.
Pracovníčky, ktoré sa podieľali na príprave 
obeda, dostali na záver akcie certifikát o absol-
vovaní kulinárskeho kurzu a veríme, že získané 
skúsenosti budú využívať vo svojej kuchárskej 
praxi pri príprave obedov pre všetkých stravní-
kov v našej školskej jedálni. 

E. Dužiová

viac. Každá podložka, ktorá ochráni dieťa pred 
úrazom hlavy, má totiž zmysel. V rámci bezpeč-
nosti ihriska svoju dôležitú úlohu zohrávajú aj 
brány osadené pri plotoch. Financované boli 
Nadačným fondom Telekom v Nadácii Pontis, 
pričom projekt pre fond vymysleli a vypraco-
vali rodičia. Ihrisko je dnes plné detí a spokoj-
ných rodičov. Takýchto miest by preto malo 
v  Lamači vyrásť oveľa viac. Väčšie deti určite 
ocenia najmä hojdačky na oddych a šplhacie 
zostavy, či hrazdy na šport. 

M. Živčicová
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Opatrne so štvornohými maznáčikmi – pusin-
kovanie mačky a  psíka vás môže priviezť až do 
nemocnice. Majitelia psov veľmi dobre vedia, aký 
veľký problém červy predstavujú. Pokiaľ nebude-
te tento problém riešiť, môžu červy vážne ohroziť 
zdravie vášho psíka, ale aj vaše. Ohrozené sú pre-
dovšetkým deti, ktoré sú veľmi často v kontakte 
s domácimi zvieratami. So znižujúcim sa vekom 
dieťaťa miera rizika parazitárnej infekcie výrazne 
stúpa. Je preto veľmi dôležité, aby ste urobili ma-
ximum proti napadnutiu vášho psa parazitmi.
Červy ohrozujú zdravie vášho psíka niekoľkými 
spôsobmi. Spravidla zapríčiňujú nepríjemné, 
avšak nie také dramatické príznaky ako sú – 
hnačka, zvracanie, chudnutie, anémia-chudo-
krvnosť. V  prípade, že u  vášho psa pozorujete 
niektorý z týchto príznakov, mali by ste navštíviť 
veterinárneho lekára. Neošetrené napadnutie 
parazitmi môže mať negatívny vplyv na jeho 
zdravie, lebo určité druhy červov sú prenosné 
na človeka. Mechovce môžu vniknúť až do kože 
na nohách a  spôsobiť nepríjemné svrbenie. 
Približne 15 % všetkých detí v rozvojovom svete 
trpí príznakmi napadnutia psov škrkavkou. Veľmi 
ľahko sa škrkavka prenáša hlavne vo verejných 
parkoch, záhradách, ihriskách, keď si deti dávajú 
prsty do úst pri hraní sa s hračkami. 
PRAVIDELNÝM ODČERVOVANÍM MINIMÁLNE – 
KAŽDÉ 3 MESIACE CHRÁNITE ZDRAVIE NIELEN 
VÁŠHO PSA, ALE TAKTIEŽ VAŠEJ RODINY A  VA-
ŠICH DETÍ!
Škrkavky – tieto črevné parazity dosahujú dĺžku 
až 18 cm, teda asi ako ceruzka. Pes, ktorý je 
napadnutý väčším množstvom týchto parazitov 

môže mať zväčšené a  bolestivé tzv. škrkavkové 
brucho. Psy sa infikujú kontaktom s  exkrement-
mi už napadnutých zvierat. Šteňatá sú veľmi 
často infikované materským mliekom alebo 
už v  maternici cez placentu. Deti sa nakazia 
zjedením vajíčok pri hraní sa na pieskoviskách, 
keď si olizujú prsty a hračky, ďalšou cestou nákazy 
u  detí je nedostatočná hygiena rúk. Vyliahnuté 
larvy migrujú v  tele človeka, prenikajú krvou 
do rôznych orgánov – pečene, pľúc, očí, mozgu, 
svalov a spôsobujú vážne poškodenia. U človeka 
sa ochorenie prejaví bolesťami v bruchu, teplotou, 
nechutenstvom, vracaním, únavou kĺbov a svalov, 
kožnou vyrážkou. 
Mechovce – tieto drobné asi 1 cm dlhé parazi-
ty nie sú pozorovateľné voľným okom. Často sú 
diagnostikované u malých zvierat. Živia sa krvou 
hostiteľa, a preto môžu vyvolať anémiu.
Tenkohlavce – parazitujú na črevnej stene psa 
a tiež spôsobujú anémiu.
Medzi ploché červy patria pásomnice. Pásomni-
ce dosahujú dĺžku až 5 m. Ich hlavička je vyba-
vená háčikmi, ktoré slúžia na uchytenie parazita 
na črevnej stene. Zrelé články z koncových úse-
kov pásomnice, ktoré vyzerajú ako zrnká ryže sú 
z  tela hostiteľa postupne vylučované s  výkalmi. 
Každý článok obsahuje veľké množstvo vajíčok 
schopných samooplodnenia, ktoré zas slúžia 
ako potrava larvám bĺch. Pes pri starostlivosti 
o srsť blchy prehltne, a tým sa vajíčka pásomníc 
dostávajú opäť do čriev, kde sa vyvíjajú v dospe-
lých jedincov a tie začínajú opäť uvoľňovať ďalšie 
články s vajíčkami.
Vajíčka niektorých červov prežívajú až 5 rokov. 

Vajíčka oblých červov sa môžu držať na srsti zvie-
rat, a  tak už pri hladkaní môžu INFIKOVAŤ DETI! 
Dávajte pozor, aby si deti vždy po kontakte so 
psom starostlivo umyli ruky – hlavne pred jed-
lom. Vyvarujte sa akémukoľvek kontaktu s infiko-
vanými exkrementmi psov pri ich pravidelnom 
odstraňovaní.
Je dobré si uvedomiť, že váš pes môže byť napad-
nutý červami bez toho, aby ste o tom vedeli a pes 
vyzerá zdravo. Preto odčervujeme a odblšujeme 
domáce zvieratá pravidelne. Šteniatka odčervu-
jeme od 10. dňa veku, a to každých 14 dní až do 
3 mesiacov. Dospelých psov odčervujeme mini-
málne každé 3 mes. počas celého života. Pokiaľ 
vidíme, že náš psík zjedol vonku exkrement od 
ďalšieho psa, odčervíme ho okamžite. 
Chcem pripomenúť, aby si všetci majitelia vstúpi-
li do svedomia a ochránili naše zdravie a na pre-
chádzku po Lamači mali vždy vo vrecku mikro-
ténové vrecúško na odstránenie trusu po našich 
psoch. Nenechajme našich psíkov voľne pobe-
hovať po ihriskách a školských dvoroch, nemajú 
tam čo robiť. Práve z  tohto dôvodu MČ-Lamač 
zakúpila mobilný vysávač psích exkrementov, 
ktorý je určený len na sanáciu v  okolí detských 
a školských zariadení. Chcem sa pekne poďako-
vať všetkým zodpovedným majiteľom, ktorí si 
po svojom miláčikovi upracú a sú tak príkladom 
pre tých, ktorým je naše životné prostredie ľaho-
stajné. V spolupráci s mestskou políciou sa bude 
pravidelne kontrolovať dodržiavanie VZN o  od-
pratávaní trusu po psoch.

MVDr. Pavol Čech, 
veterinárna ambulancia – Lamač

Domáci miláčikovia vás môžu nakaziť – červy sa týkajú všetkých                                                         

TELEVÍZIA 
A INTERNET 

LEN ZA 
11,90 €

MESAČNE S DPH

SWAN Centrum
Saratovská 6/A, Rustica
841 02 Bratislava
tel: 02/20 999 111
e-mail: rustica@swan.sk
otváracie hodiny: po - pia 11.00-18.00

www.max.sk
www.swan.sk
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V marci a apríli sa v Lamači narodili:   

21.3.  Dominika Pániková
22.3.  Tomáš Hudec
29.3.  Lucia Cigániková
 9.4.  Viktória Vikartovská
14.4.  Alexandra Cviková
20.4.  Marek Preis

Jubilanti v máji 2012                        
 Helena Amtmannová  92
 Anton Lošonský 92
 Gizela Kodžemanovová 91
 Františka Obadalová 90
 Anna Figurová 89
 Jozef Ambruš 88
 Róbert Herchl 88
 Johanna Beňová 87
 Pavel Potoček 87
 Jarmila Műllerová 85
 Alica Horváthová 84
 Júlia Chudíková 84
 Mária Križanková 84
 Rozália Omastová 84
 Mária Petríčková 84
 Oľga Haramiová 83
 Zdenka Haraslínová 83
 Irena Hrubíková 83
 Veronika Karabová 83
 Ernestína Petrahnová 83
 Edita Zajacová 83
 Marta Siváková 82
 Mária Berníková 81
 Oliver Lacika 81
 Miloš Matej 81
 Dubravka Prchalová 81
 Helena Beláková 80
 Július Forró 80
 Bronislava Horňáková 80
 Alexander Kamenický 80
 Ján Paliesek 80
 Bernardina Sedláková 80
 Marie Vokálová 80
 Ivan Čarnogurský 79
 Dušan Drábek 79
 Štefánia Gajdošová 79
 Božena Kubíčková 79
 Jana Osvaldová 79
 Miroslav Polák 79
 Rozália Senková 78
 Stanislav Ulík 78
 Peter Hlúch 77
 Ján Ištok 77
 Veronika Lučeničová 77
 Magdaléna Šebová 77
 Júlia Šteffková 77
 Anna Solovicová 76
 Serena Bagočiová 75
 Jozef Huslica 75
 Mária Kovačičová 75
 Ľudovít Satury 75

Odkedy prevádzkujete naše kino v Lamači?
Kino Lamač prevádzkujem už tretí rok, po 
ukončení prevádzky Kina Istota, ktoré som 
predtým prevádzkoval, sústredil som sa na 
opätovný návrat diváka do kina v Lamači. Ro-
bím celý život v kultúre a bola to pre mňa taká 
nová motivácia.

Ktoré filmy boli najúspešnejšie?
Medzi najúspešnejšie filmy – z hľadiska náv-
števnosti – patria dobré české a slovenské fil-
my: Muzika, Jánošík, Ženy v pokušení, Román 
pre ženy, filmy pre deti sú úspešné vždy.

Nie je konkurencia veľkých multiplexov po 
Bratislave veľmi silná?
Je ťažké vrátiť mladých ľudí do jednosálových 
kín a aj u nás sa to prejavuje, že mladí hľadajú 
svoje filmy v multiplexoch, na rozdiel od 
stredno-staršej generácie, ktorá už pravidel-
ne navštevuje naše kino. V súčasnom období 
nastáva zlomový čas pre fungovanie malých i 
väčších kín – jednosálových, prevádzkovaných 
v mestách či obciach. Svet sa opäť mení a kiná 
sa musia digitalizovať. Doterajší 35 mm film 

zaniká. Čo znamená investíciu v našom prípa-
de cca 120 000 eur. Určite to nie je malá suma.

Ako sa dá takáto suma vyskladať? Je to 
vôbec reálne?
Časť peňazí možno získať z Audiovizuálneho 
fondu – cca 30 000 eur – ostatné spadá na maji-
teľov kín. Pri rozpočte Lamača je to len sen. Pre-
to sa hľadá alternatívne riešenie a  to postup-
ným nákupom jednotlivých komponentov a 
ako prvá nevyhnutná vec je nákup projektora. 
Ten bude nutný i  z  hľadiska celkovej digitali-
zácie. Tomuto kroku napomáhajú distribučné 
firmy a ponúkajú filmy pre kiná aj na DVD (toto 
nie je digitálna verzia). Pre určité prechodové 
obdobie na to, aby sme zachovali náš hrací 
profil, však aj táto forma môže pomôcť.

Prežije teda kino Lamač digitalitáciu, podľa 
vás?
Je pravda, že ak v budúcnosti budeme chcieť 
mať funkčné kino v Lamači, digitalizácii sa ne-
vyhneme. Ja som však optimista a  verím, že 
kino v Lamači prežije. 

kl

Poznáte biologicky rozložiteľný odpad?                                                             
Veľkokapacitné kontajnery na biologicky rozložiteľný odpad budú v období od 4. do 25. mája 
2012 pristavované za budovou MÚ Lamač v nasledujúcich termínoch:

Pristavenie Deň Vývoz Deň Miesto pristavenia

4. 5. 2012 piatok 7. 5. 2012 pondelok MÚ Malokarpatské nám. 9 

11. 5. 2012 piatok 14. 5. 2012 pondelok MÚ Malokarpatské nám. 9 

18. 5. 2012 piatok 21. 5. 2012 pondelok MÚ Malokarpatské nám. 9 

25. 5. 2012 piatok 28. 5. 2012 pondelok MÚ Malokarpatské nám. 9

Čo patrí a nepatrí do kontajnera na BRO:
Patria sem: zvyšky ovocia a zeleniny, šupky zo zeleniny a ovocia, kvety, tráva, seno, slama, lístie, 
drobné konáre, mladá burina, piliny, hobliny, neupravované drevo.
Nepatria sem: šupky z citrusového ovocia, mäsité zvyšky jedla, kosti, kamene, cigaretové ohorky, 
igelity a iné plasty, syntetické tkaniny, kovy, stavebný materiál, lakované dosky, nábytok, elektro-
odpad a iný nebezpečný a chemický odpad ako sú motorové oleje, farby, rozpúšťadlá, lieky a pod.

Multiplexy sú veľká konkurencia, prežije naše kino?              
Ako vidí budúcnosť lamačského kina jeho prevádzkovateľ Eugen Garay, odkedy tu pôsobí 
a čo plánuje, o tom všetkom sme sa s ním krátko porozprávali.

Prosíme všetky deti, ktoré radi kreslia, aby nám 
nakreslili obrázky na tému: „Môj najkrajší deň“. 
Obrázky budú vystavené v kine Lamač. Priniesť ich 
môžete do MÚ Márii Šimončičovej do 31. 5. 2012.

Riadková inzercia                                               

• Ján Polák: vodoinštalácie a  údržba, 
výmeny a  opravy WC, batérie, sifóny, 
zapojenie umývačiek a práčok, vŕtanie 
dier do panelov. Tel.: 0905 627 321

• Inštalatér – aj cez víkendy. 
 Tel.: 0904 572 977 
• Novootvorený salón krásy a zdravia 

Nikoleta, ponúka lymfodrenážne ma-
nuálne masáže, anticelulitídové masá-
že, reiki terapiu a japonskú manikúru. 
Objednávky na tel. č.: 0911 900 711 

• Kozmetika Viera – čistenie pleti, masáž 
pleti, laserové ošetrenie pleti, ionizá-
cia tváre, depilácia tváre, nôh a rúk. 
Objednávky na tel. č.: 0905 458 233.
Tešíme sa na vašu návštevu na Hey-
rovského 14.

• Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž 
aj cez víkendy. Tel.: 0905 429 097, 
0911 429 097
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 5. 5. Bastardi 2 – Druhý diel sa začína krátko 
po smrti najväčšieho bastarda Michala 
Dostála. ČR, dráma, 97 min., 18. h, 2,50 €

 6. 5. HUGO A  JEHO VEĽKÝ OBJAV – Hugo 
Cabret je neobyčajný chlapec, ktorý po 
otcovej smrti žije na parížskej vlakovej 
stanici. USA, tit., 126 min., 18. h, 2,50 €

12. 5. MODRÝ TIGER – V botanickej záhrade, 
rajskom ostrove inak rušného mesta, 
dve deti objavia silu priateľstva. ČR, 90 
min., 18. h, 2,50 €

19. 5. GHOST WRITER – Najväčšia lož je ukry-
tá pod tisíckami malých právd. Réžia: 
Roman Polanski. Fr./Nem./VB, tit., 128 
min., 18. h, 2,50 €

20. 5. DVOJAKÝ ŽIVOT VERONIKY – Je to 
príbeh o dvoch identických dievčat, Kra-
kovčanky a Parížanky, PL/Fr., tit., 98 min., 
18. h, 2,50 €

26. 5. Sherlock Holmes 2: Hra tieňov – Ra-
kúsky korunný princ je mŕtvy a vyzerá to 
na samovraždu. USA, tit., 129 min., 18. h, 
2,50 €

27. 5. PREBUDÍM SA VČERA – Sympatický 
štyridsiatnik Petr Kovář dostane úžasnú 
šancu vrátiť sa na chvíľu do svojich štu-
dentských čias, do júna 1989, ČR, 120 
min., 18. h, 2,50 €

Program MC Obláčik                                                   

Streda 9. 5. o 10. h: Schôdza členiek a všet-
kých ochotných pomôcť pripravovať poduja-
tie Míľa pre mamu.
Sobota 12. 5. o 14. h: MÍĽA PRE MAMU. Naj-
väčšia oslava Dňa matiek na Slovensku. KDE: 
na Partizánskej lúke v  Bratislave. KEDY: od 
14. do 18. h. Prezentácia MC Obláčik a MČ 
Lamač (tvorivé dielne, predaj vlastnoručne 
vyrobených výrobkov, pokus o prekonanie 
Guinnessovho svetového rekordu v počte ľudí 
súčasne tlačiacich kočíky s deťmi na vzdiale-
nosť jednej míle).
Utorok 15. 5. o 10. h: Tvorivé dielne pre deti 
– Kvetinky pre maminky. Prihlásenie sa na: be-
lovova@seznam.cz
Streda 16. 5. o 10. h: Prednáška Homeopa-
tia a Bachove kvety. Prihlásenie sa na: mcob-
lacik@materskecentra.sk
Štvrtok 17. 5. o  10,30 h: Schôdza členiek, 
sympatizantov a dobrovoľníkov. Príďte 
medzi nás aj vy!
Streda 23. 5. o  10. h: Prezentácia hračiek 
z  CREATIVE toys factory. Prihlásenie sa na: 
mcoblacik@materskecentra.sk
Streda 23. 5. o  18. h: Tvorivé matky, téma 
Maľovanie na textil (tašky). Prihlásenie sa na: 
bendzakova@gmail.com
Pondelok 14. 5. o 9,30 h: Folklórik s Valikou 
pokračuje. Prihlásenie na: andrea.duratna@
gmail.com
Streda 30. 5. o 10. h Diskusné stretnutie na 
tému: Deti a otázky medzi nebom a zemou 
(Mgr. Dagmar Danelová) Prihlásenie na: be-
lovova@seznam.cz
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Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska na máj 2012                                     
 
 9. 5.  14. – 16. h spievame
16. 5.  opekačka na Kačíne, odchod od 

klubu na Heyrovského č. 2 o 10. h
17. 5.  14. h výbor MO JDS
30. 5.  stretnutie členov o  15. h. v  kine 

Lamač, beseda o prvej pomoci

Výbor MO JSD Lamač žiada svojich členov, 
ktorí si ešte nezaplatili členský príspevok na 
rok 2012, aby tak urobili čo najskôr.

Založili sme si vlastnú mailovú adresu:
Jednotadochodcov.podhaj@gmail.com.

Program na máj 2012                                        

13. 5. 17,00 h – Deň matiek v kine Lamač
15. 5. 16,00 h – Vítanie malých Lamača-

nov v kine Lamač
19. 5. Zájazd seniorov do Skalice – Trd-

lofest
27. 5. 11,00 h – Divadielko pre deti – Je-

den rok s vílou
 2. 6. 10,00 h Deň detí – Malokarpatské 

nám.

Dúha – Tábornícky oddiel Carrigo 
vás pozýva na svoje akcie:                                       

9. 5. Schôdzka, 16,30 – 18. h, klubovňa, 18. 
–19,30 h, netradičné športy, telocvičňa

12. 5.  Výlet Malé Karpaty, okolie Bratislavy, 
bližšie informácie na schôdzke pred vý-
letom

16. 5.  Schôdzka, 16,30 – 18. h, klubovňa, 
18.  – 19,30 h, netradičné športy, telo-
cvičňa ZŠ Lamač

23. 5.  Schôdzka, 16,30 – 18. h, klubovňa, 18. 
–19,30 h, netradičné športy, telocvičňa 
ZŠ Lamač

26. a 27.  5. Výprava do prírody, Malé Karpa-
ty, okolie Bratislavy, bližšie informácie 
na schôdzke pred výpravou

30. 5.  Schôdzka, 16,30 – 18. h, klubovňa, 18. 
–19,30 h, netradičné športy, telocvičňa 
ZŠ Lamač

Možnosť prihlásiť deti do celoročnej pravidel
nej činnosti. Informácie získate telefonicky na 
0903 729 814, e-mailom na carrigo@scoutshop.
sk alebo na web stránke oddielu http://carrigo.
scoutshop.sk.

SÚKROMNÁ HUDOBNÁ ŠKÔLKA ZVONČEK, ZLATOHORSKÁ 18, 841 03 BRATISLAVA – LAMAČ

            tel: 0948 266 322   mail:skolka@skolkazvoncek.sk

Zasadnutie komisí MZ BA-Lamač                      
 
Sociálna 15.5., Kultúrna 16.5., Životného prostre-
dia 17.5., Školská 24.5, Finančná a Stavebná 11.6.


